
 
Valtuustoaloite koskien Karungin Mustallerannalle rakennettavaa matonpesupaikkaa 
 
KV 25.04.2022 § 52  
  
 
Valmistelija Hallintopäällikkö Outi Kääriäinen 

 
Valtuutettu Jari Tervahaudan 25.4.2022 jättämä seuraavan sisältöinen 
valtuustoaloite: 
 
”Aikaisemmassa valtuuston kokouksessa tehtiin aloite (Outi Rämö) 
Kaupunki alueen matonpesu paikkojen päivittämisestä. 
 
ESITYS: Karungin Mustallerannalle laitetaan matonpesupaikka. 
Matonpesupaikasta Mustallerannalle on käyty vuosia keskustelua, 
Kuitenkaan matonpesupaikkaa sinne ei ole toistaiseksi saatu.”   

  
Päätös Päätettiin saattaa aloite kaupunginhallitukselle valmisteltavaksi.     
 
Toimenpiteisiin   Tekninen johtaja Markus Kannala 
 
 _______ 
 
 
TEKN 08.01.2025 § 15  
 
 
Valmistelija Tekninen johtaja Markus Kannala, p. 0405835980 

 
Tornion kaupungilla on tällä hetkellä ylläpidossa kolme matonpesuasemaa 
varusteineen; Uitonrannalla, Miukissa ja Kivirannalla. Pesuvesi otetaan 
pumppaamalla joesta ja johdetaan viemäriin pesupaikalta. 
Matonpesuasemat vaativat kesällä aktiivista ylläpitoa mm. laitteiden 
korjauksia, osien vaihtoja, puhdistusta ja toisinaan myös vedenkorkeuden 
vaihtelu aiheuttaa toimenpiteitä vedenottoon. Keväisin asemat asennetaan 
käyttökuntoon ja syksyllä otetaan pois käytöstä. Tuolloin työssä tarvitaan 
myös vene, koska imujohto viedään pidemmälle vesistöön. 
 
Kaavallisten edellytysten perusteella matonpesuasema voisi olla 
mahdollista toteuttaa Karunkiin Hopearannankujan päässä sijaitsevalle LV 
alueelle (venevalkama) tai viereiselle VL (lähivirksitysalueelle), jotka ovat 
kaupungin hallinnassa. Asema tulisi toteuttaa noin 20 x 20 m kokoiselle 
alueelle, joka päällystettäisiin ja jolta pesuvedet johdetaan viemäriin. 
Viemäröinti olisi mahdollista toteuttaa rakentamalla liitos alueen halki 
kulkevaan runkoviemäriin. 
 
Matonpesuaseman rakentamiskustannuksien voidaan arvioida olevan noin 
37 000 euroa (alv 0). Tästä noin 17000 euroa on aseman vaatimien 
varusteiden ja laitteiden kustannuksia asennuksineen ja noin 20000 euroa 
alue- ja viemäritöiden osuus. Vuosittaisia käyttö- ja ylläpitokustannuksia 
matonpesuasemasta aiheutuu noin 4500 euroa. 
 
Teknisten palvelujen lautakunnalla ei ole matonpesuaseman edellyttämää 
määrärahaa varattuna talousarvion investointiosaan eikä ylläpitoon 
vaadittavaa määrärahaa talousarvion käyttötalousosassa.  
 
Matonpesuasemien ylläpitäminen ei kuulu kunnan lakisääteisiin tehtäviin, 
mutta se on tunnistettu tärkeäksi lisäpalveluksi, minkä vuoksi palvelua 



tarjotaan nykyisessä laajuudessa. Kunnossapidon mukaan nykyisillä 
matonpesuasemilla riittää asiakkaita, mutta asemat ovat vain harvoin 
ruuhkautuneita ja niillä riittää kapasiteettia palvella lisää käyttäjiä. 
Matonpesuasemien ei voida katsoa olevan kuntalaisia lähellä tuotettavia 
palveluja, koska käytännön syistä niitä ei voida toteuttaa vapaasti eri 
sijainteihin, vaan sopivan vesistön ja viemäriverkoston läheisyys ovat 
edellytyksiä. Lisäksi asemien käyttäjät kulkevat pääasiassa autoilla, jolloin 
aseman etäisyys kodista ei ole niin merkityksellinen. 
 
Tornio kuuluu Outokaira tuottamhan ry:n leader ryhmän alueeseen. 
Tornion kaupunki maksaa vuosittain noin 63 000 euroa kuntaosuutta  
Meän Outokaira Leader-ohjelmaan. Leader rahoitus on tarkoitettu 
maaseudun kehittämiseen ja matonpesuaseman toteuttaminen Karunkiin 
voisi sopia rahoituksen ehtoihin. Matonpesuaseman toteutukselle olisi 
eduksi, jos kylällä koetaan laajasti matonpesuasema tarpeelliseksi ja   
esim. kyläyhdistys hakisi hankkeelle rahoitusta Outokairalta. Tornion 
alueelta olisi hyvä saada hankkeita ohjelman piiriin, koska tällöin saataisiin 
katetta myös kaupungin maksamalle kuntaosuudelle, joka ei ole 
riippuvainen kuntakohtaisista hankkeista. 
 

Esittelijä Tekninen johtaja Kannala Markus 
 

Päätösehdotus Lautakunta päättää, ettei Karungin matonpesuasemaa oteta kaupunkin 
toteutettavaksi, vaan sitä ehdotetaan kyläyhdistyksen toteutettavaksi 
Leader-rahoitteisena hankkeena. 
Asia saatetaan kaupunginhallitukselle ja edelleen kaupunginvaltuustolle 
tiedoksi. 
 

Päätös Asiasta käydyn keskustelun aikana Jari Tervahauta esitti Liisa Koiviston 
kannattamana, että mikäli talousarvion investointiosasta jää ylimääräistä 
rahaa sijoitetaan se mattolaiturin pohjien tekoon (n. 20 000 euroa) sekä 
tarkistetaan Ammattiopisto Lappian mahdollisuus mattolaiturin 
rakentamiseen. 
 
Puheenjohtaja totesi, että koska keskustelun aikana oli tehty teknisen 
johtajan päätösesitystä poikkeava kannatettu esitys, asiasta on 
äänestettävä. Puheenjohtaja esitti, että ne lautakunnan jäsenet, jotka 
kannattavat teknisen johtajan tekemää päätösesitystä, äänestävät "jaa", ja 
ne lautakunnan jäsenet, jotka kannattavat Jari Tervahaudan ja Liisa 
Koiviston kannattamaa vastaesitystä, äänestävät "ei". 
 
Äänestysesitys hyväksyttiin. 
 
Sähköisesti suoritetussa äänestyksessä annettiin 6 "jaa" ääntä 
(Hannuniemi Jari, Hyöppinen Aino, Kostiainen Jaana, Liikamaa Arto, 
Lummi Raija, Pigg Pasi) ja 4 "ei" ääntä (Aho Kirsti, Koivisto Liisa, 
Tervahauta Jari, Tikkanen Vilho), poissa Heikki Rauhala. 
 
Lautakunnan päätökseksi tuli hyväksyä teknisen johtajan päätösesitys. 
 
Hyväksyttiin. 

 
 _______ 
 
 
KH 20.01.2025 § 28  
 

 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Kujala Jukka 



 
Päätösehdotus Merkitään asia tiedoksi ja saatetaan kaupunginvaltuuston tietoon sekä 

katsotaan asia loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös Hyväksyttiin. 
 
 _______ 
 
 
KV 24.02.2025 § 19    
1943/10.03.01.02.00/2022    
 

 
Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto päättää    

 
Päätösehdotus merkitä asian tiedoksi ja katsoa aloitteen loppuun käsitellyksi. 

 
Päätös Hyväksyttiin. 
 
 _______ 
 
 


